
Protokół Nr XXXIV/09
Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze

z dnia 25 marca 2009 r.
odbytej w sali witrażowej Urzędu Miasta

w Kamiennej Górze

Godzina rozpoczęcia Sesji 14.00, zakończenia 16.35

Obecnych na Sesji – 21 radnych (podczas rozpoczęcia Sesji - 20) - lista obecności stanowi zał. Nr 1 
do protokołu.

W Sesji uczestniczył Burmistrz Miasta – Pan Krzysztof Świątek
Obsługa radcowska –  Adwokat Andrzej Łebek

Ad. 1. Otwarcie Sesji

Sesję otworzyła i prowadziła Przewodnicząca Rady Miejskiej Pani Małgorzata Krzyszkowska, 
która powitała Przewodniczącego Rady Powiatu Kamiennogórskiego Pana Dariusza Kurowskiego, 
Komendanta  Powiatowego  Policji  Pana  Bogdana  Kujawiaka,  Panią  Kazimierę  Ciosmak, 
zaproszonych gości, wszystkich obecnych, lokalne media oraz mieszkańców miasta.

Przewodnicząca RM  stwierdziła,  iż w Sesji uczestniczy 20 radnych na 21 ustawowego składu 
Rady, co stanowi quorum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować decyzje. 

Ad. 2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad

Przewodnicząca RM przedstawiła proponowany porządek obrad:

1. Otwarcie Sesji.
2. Wnioski dotyczące zmiany porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze.

4. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  nadania  tytułu  Honorowego  Obywatela  Miasta  Kamienna 
Góra.

5. Informacja Komendanta Komendy Powiatowej Policji n/t bezpieczeństwa w mieście.
6. Wnioski i zapytania.
7. Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami.
8. Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami.
9. Podjęcie uchwały zmieniającej  uchwałę w sprawie utworzenia  jednostki budżetowej  pod 

nazwą Miejskie Centrum Kultury Fizycznej w Kamiennej Górze.
10. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  stawek

oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 
motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz  szczegółowy  sposób  obliczania 
wynagrodzenia nauczycieli za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw.

11. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach
dla przeprowadzenia głosowania w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego w dniu
7 czerwca 2009 r.

12. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  przystąpienie  przez  Gminę  Miejską 



Kamienna Góra do przedsięwzięcia dotyczącego wspólnej budowy wodociągu zasilającego 
cmentarz komunalny przy ul. Wałbrzyskiej położony na terenie Gminy Miejskiej Kamienna 
Góra oraz miejscowość Ptaszków położoną na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna 
Góra na 2009 rok.

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2009 rok.
15. Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczek  w  WFOŚiGW  oraz  kredytów 

bankowych.
16. Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Kamiennej Górze z przeprowadzonej 

kontroli dotyczącej realizacji inwestycji Gminy Miejskiej w Kamiennej Górze w 2008 r.

17. Sprawy różne.
18. Zamknięcie Sesji.

Przewodnicząca RM  poprosiła  o  wprowadzenie  do porządku obrad punktu  „Podjęcie  uchwały
w sprawie  rozpatrzenia  wezwania Pana Antoniego Nosowicza  do usunięcia  naruszenia  interesu 
prawnego  uchwałą  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana  Antoniego  Nosowicza  na  działalność 
Burmistrza Miasta Kamiennej Góry”. W wyniku głosowania Rada Miejska przy 18 głosach „za”,
1 „przeciw” i 1 „wstrzymującym się” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku obrad..

BM poprosił o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podęcie uchwały w sprawie zasad i trybu 
postępowania, udzielania i rozliczania  dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane  przy zabytku  wpisanym do rejestru zabytków”.  Rada Miejska jednogłośnie,  tj.  przy
20 głosach „za” wyraziła zgodę na wprowadzenie punktu do porządku obrad.

Przewodnicząca  RM poprosiła  o  umieszczenie  w/w  projektów  odpowiednio  w  pkt.  16  i  17,
w związku z czym dotychczasowe pkt. 16, 17 i 18 zmieniły kolejność o 2.

Ad. 3.   Przyjęcie protokołu z XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Kamiennej Górze  

Przewodnicząca  RM poinformowała,  iż  protokół  Nr  XXXIII/09  z  Sesji  Rady  Miejskiej
w Kamiennej Górze z dnia 25 lutego 2009 r. był wyłożony do wglądu w Biurze Rady Miejskiej. 
Dodała, że nie zostały do niego wniesione uwagi ani zastrzeżenia i zapytała, czy w chwili obecnej 
ktoś chciałby takie zgłosić. Uwag ani zastrzeżeń nie zgłoszono.

Ad. Podjęcie uchwały w sprawie nadania tytułu Honorowego Obywatela Miasta Kamienna 
Góra.

Wniosek oraz projekt uchwały przedstawił radny Henryk Różański – zał. Nr 2 do protokołu.

Na salę obrad przybył radny Daniel Soja.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIV/224/09  w sprawie  nadania 
tytułu Honorowego Obywatela Miasta Kamienna Góra.



Przewodnicząca  RM, Wiceprzewodniczący  RM  oraz  BM  złożyli  gratulacje  Pani  Kazimierze 
Ciosmak, a także wręczyli akt nadania tytułu oraz legitymację honorowego obywatela miasta.

Uhonorowana podziękowała za wyróżnienie i docenienie jej wieloletniej pracy.

Ad. 5. Informacja Komendanta Komendy Powiatowej Policji n/t bezpieczeństwa w mieście

Informację przedstawił  Komendant Powiatowy Policji  insp. Bogdan Kujawiak – zał.  Nr 3 do 
protokołu.

Następnie radni zadawali Komendantowi pytania, tj. 

Radny J. Gorczyca:
1. Pytanie, czy Komendant widziałby potrzebę zamontowania na terenie miasta większej ilości 

kamer i ewentualnie ile?
2. Pytanie o jakie środki rzeczowe będzie Komendant występowała do miasta i kiedy?

Odp. Komendanta:
1. Monitoring można zawsze ulepszyć i zwiększyć ilość kamer, ale dopóki nie ma całodobowej 

obserwacji, to mija się to z celem. Jeśli sytuacja ulegnie zmianie to większa ilość kamer jak 
najbardziej się przyda.

2. W  budżecie  miasta  została  przewidziana  kwota  dla  KPP  i  o  inne  środki  nie  będzie 
występował.

Radny Z. Nagórny:
1. Z trwogą przyjął wiadomość o oszczędzaniu na bezpieczeństwie ludzi. Pytanie, czy może 

dojść do sytuacji, że pod koniec roku zabraknie w budżecie policji środków na paliwo do 
samochodów?

2. Jeśli  monitoring  nie  jest  całodobowy,  to  nie  przynosi  skutków.  Sugestia  o  nawiązanie 
porozumienia z samorządem w sprawie zatrudnienia osób w tym celu.

3. Wniosek  o  zwiększenia  częstotliwości  patrolowania  „dzikich  parkingów”  oraz  sklepów 
monopolowych,  np.  na  Al.  Wojska  Polskiego,  czy  ul.  Waryńskiego  (naprzeciwko 
KAMODEXU).

Odp. Komendanta:
1. Nigdy nie dojdzie do sytuacji, że patrol nie wyjedzie na ulicę. Jeśli pojawi się groźba takiej 

sytuacji, to od razu będzie szukał rozwiązań.
2. Funkcjonariusze nieustannie  walczą z  kierowcami parkującymi  na „dzikich parkingach”,

ale pojazdów przybywa i jest to naprawdę trudne zadanie. Z uwagi na liczne ograniczenia są 
w  stanie  obsługiwać  praktycznie  tylko  bieżące  wydarzenia.  Jeśli  chodzi  o  sklepy 
monopolowe –  to  Rada  wydaje  koncesje,  a  nie  policja  -  policja  reaguje.  Jeśli  Państwo 
uznają, że w niektórych punktach dochodzi do nadużyć, to proszę się zgłosić – udzielona 
zostanie  informacja,   ile  np.  było  interwencji  w  danym  miejscu.  Uwagę  właścicielom 
sklepów należy również zgłaszać osobiście.

Radny J. Groma:
1. Wniosek  o  kontrolowanie  parkowania  pojazdów  wielkogabarytowych.  Zgodnie  bowiem

z  przepisami  prawa  pojazdy  o  wadze  ponad  16  ton  i  długości  ponad  12  m  nie  mogą 
parkować na terenach zabudowanych – niemniej bardzo często się to zdarza.



Odp. Komendanta:
1. Przekaże funkcjonariuszom, aby zwracali na to uwagę, ale tak naprawdę to pojazdy te nie 

mają gdzie parkować.

Radny J. Groma zasugerował, że duży parking posiada PKS, a także inne firmy i można byłoby je 
od nich wynajmować.
Komendant przyznał radnemu rację i obiecał, że zajmie się sprawą.

Wiceprzewodniczący RM A. Jasiński:
.1 Pytanie, czy policja zauważa już w mieście skutki kryzysu, np. poprzez zwiększoną liczbę 

negatywnych zdarzeń.
.2 Pytanie, jak wygląda w roku bieżącym sprawa kradzieży samochodów w powiecie?
.3 Pytanie,  jak  w  mieście  wygląda  problem narkotykowy i  jak  policja  radzi  sobie  z  jego 

zwalczaniem.

Odp. Komendanta:
1. Odczuwalne są skutki społeczne kryzysu. Wzrasta ilość włamań i kradzieży.
2. Na terenie całego woj.  dolnośląskiego mamy najmniej kradzieży samochodów – w roku 

poprzednim – 4, a obecnie – 1.
3. Narkotyki  są  problemem wszystkich  –  rodziców,  policji,  szkoły,  społeczeństwa.  Bardzo 

wielkich problemów z tym nie ma, a największa dealerka jest  tam, gdzie odbywają się 
imprezy. Niestety, często jest to w obiektach zamkniętych, gdzie policja nie może wkraczać. 
Zdarza  się  również  handel  narkotykami  przed  szkołami  –  głównie  marihuana,  rzadziej 
narkotyki  twarde  –  heroina,  amfetamina.  Ostatnio  pojawił  się  trend  na  tzw.  dopalacze, 
jednakże rząd dopiero pracuje nad sankcjami za ich używanie. U nas póki co nie widać 
dużych skutków związanych z ich używaniem.

Przewodnicząca RM  poprosiła, aby Komisje zapraszały Komendanta na swoje posiedzenia i tam 
omawiały sprawy bardziej szczegółowe.

Radny H. Różański zajął stanowisko w dwóch kwestiach:
1. Kryzys  dotyczy  również  gmin  i  my  również  musimy  oszczędzać  –  w  budżecie 

zabezpieczono dla policji kwotę 70.000 zł. na konkretny cel, z czego wykorzystane zostało 
ponad 24.000 zł.  Nad wydatkowaniem zaoszczędzonej  kwoty Burmistrz  zapewne długo 
będzie się zastanawiał Nawet jeśli chcielibyśmy przeznaczyć pozostałą część na coś innego, 
to konieczne byłoby podjęcie uchwały.

2. Zezwolenia  na  sprzedaż  alkoholu  wydaje  Gminna  Komisja  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych, a rada jedynie w drodze uchwały określiła ilość punktów, które mogą ją 
otrzymać. 

Komendant przyznał, że pomylił się w  wypowiedzi odnośnie przyznawania koncesji.

Radny R. Ostrowski poprosił, aby wywierać wpływ na starostwie w celu przyspieszenia realizacji 
zadania, związanego ze stworzeniem stref płatnego parkowania w mieście.

Komendant wyraził zdanie, że popiera inwestycję.

Salę obrad opuścił Wiceprzewodniczący RM Andrzej Mankiewicz.



Ad. 6. Wnioski i zapytania

Radna Bogusława Krawiec:

.1 Wniosek,  aby  molo,  które  ma  być  w  tym  roku  remontowane  i  przy  tym  skrócone,
w roku przyszłym osiągnęło swoją dotychczasową długość.

.2 Wniosek,  aby  w  planie  remontów  budynków  na  2009  r.  zostało  ujęte  ocieplenie
lub   wykonanie  elewacji  budynku  przy  ul.  Bohaterów  Getta  25-27-29  (3-klatkowy). 
Zapewnienie w tej kwestii radna otrzymywała na piśmie już od kilku lat.

.3 Wniosek o remont budynku przy ul. Lipowej 4 (do którego nie ma bezpośredniego dojścia 
ani dojazdu). Zgodnie z protokołem z przeglądu technicznego z dnia 28 lipca 2004 r. stan 
budynku jest marny i kwalifikuje się on do kapitalnego remontu lub rozbiórki.

.4 Wniosek  o  zakończenie  inwestycji  przy  ul.  Polnej  6.  Pomimo  odbioru  budynku
i zdaniu mieszkań zarówno obiekt jak i otoczenie pozostawiają wiele do życzenia.

.5 Wniosek o usunięcie rowu powstałego przy ul. Towarowej, gdzie zbiera się woda.

.6 Wniosek o wyciąganie konsekwencji wobec osób, które rozwieszają ogłoszenia reklamowe 
w niedozwolonych miejscach.

Radna Zofia Kolat:

.1 Pytanie,  czy w roku bieżącym rozpoczęte zostaną prace remontowe na placu targowym? 
Sugestia, aby jak najszybciej zrobić tam odwodnienie.

.2 Pytanie, na jakie zadania inwestycyjne przygotowywane są oferty przetargowe? Sugestia, 
aby zadania ujęte w budżecie wykonać w najbardziej sprzyjającej aurze.

.3 Wniosek,  aby  osobom,  które  wykupują  mieszkania  w  budynkach,  w  których  gmina 
przeprowadzała remonty podwyższyć kwotę wykupu. Sprzedaż bez wliczenia tych kosztów 
jest bowiem niesprawiedliwa wobec właścicieli mieszkań, którzy takowe ponoszą.

.4 Prośba  o  rozważenie  możliwości  zmiany  organizacji  ruchu  w  centrum  miasta.  Obecnie 
samochody dostawcze mogą wjeżdżać w  określonych godzinach,  co jest kłopotliwe dla 
tych z dalszych miejscowości. Sugestia, aby dostawcy mogli wjeżdżać na czas rozładunku.

.5 Wniosek  o  porządkowanie  dawnych  nieużytków,  m.in.  przy  ul.  Legnickiej  (wjazd  na
ul.  Ptasią).  Sugestia,  aby  zagospodarować  plac  na  wzór  tego  ze  skrzyżowania
ul. Wałbrzyskiej, Legnickiej i Katowickiej.

Radny Józef Gorczyca:

1. Pytanie, czy można doprowadzić do sytuacji, gdzie raz-dwa razy do roku będą odławiane 
psy (bezpańskie i „pańskie”), które załatwiając swoje potrzeby zanieczyszczają miasto.

2. Pytanie, czy w budżecie miasta znajdą się pieniądze, aby załatać w roku bieżącym wszystkie 
dziury  w  ulicach,  a  jeżeli  nie  to  czy  w  pierwszej  kolejności  robione  będą  najbardziej 
zniszczone  ulice?  Zapytał  również,  czy  posiadamy  informację  o  remontach  dróg 
powiatowych?

3. Pytanie,  czy  znajdą  się  pieniądze,  aby  ustawić  w  mieście  dwa  znaki  o  umieszczeniu 
fotoradarów?  Jako  propozycję  podał  ul.  Wałbrzyską,  przy  skrzyżowaniu  z  ul.  Legnicką
i Katowicką oraz ul. Jeleniogórską.

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Pytanie, kiedy będzie robiona kanalizacja na ul. T. Kościuszki oraz Alei Wojska Polskiego?
2. Pytanie, jakie działania bądź decyzje podjął zespół d/s zalewu?
3. Pytanie, kiedy zostaną podjęte działania w celu uporządkowania sytuacji gospodarki wodno-

ściekowej  w  mieście?  Jako  przykład  rozwiązania  podał  działania  Lubawki,  gdzie 



samorządowcy pozyskali z Regionalnego Programu Operacyjnego na lata 2008-2011 kwotę 
35 mln zł.  Zapytał  również,  czy gdyby Rada podjęła w tym kierunku stosowne decyzje
i  byłyby  wówczas  dwa programy,  to  czy mają  one oba  szanse  na  realizację,  czy jeden 
musiałby upaść?

Radny Ryszard Ostrowski:

1. Propozycja, aby na sali witrażowej stworzyć galerię honorowych obywateli miasta.

Ad. 7.   Informacja Burmistrza Miasta o pracy między Sesjami  

BM przedstawił informację o pracy między Sesjami, która stanowi zał. Nr 4 do protokołu.

Ponadto odpowiedział na pytania radnych, tj.:

Radnej B. Krawiec:

1. Molo próbujemy remontować z  budżetu MCKF i z uwagi  na oszczędności  ma być  ono 
krótsze.  Niemniej  nie  będą  likwidowane  pale  i  w  związku  z  tym
w kolejnych latach, jeśli znajdą się na to fundusze molo będzie mogło być wydłużane.

2. Plan remontów zostanie opracowany po spotkaniach wszystkich wspólnot mieszkaniowych; 
zapisane zostały budynki wnioskowane przez radną.

3. Plan remontów zostanie opracowany po spotkaniach wszystkich wspólnot mieszkaniowych; 
zapisane zostały budynki wnioskowane przez radną.

4. Plan remontów zostanie opracowany po spotkaniach wszystkich wspólnot mieszkaniowych; 
zapisane zostały budynki wnioskowane przez radną.

5. Brak odpowiedzi.
6. Stosowane są kary wobec osób łamiących prawo. Odpowiedzialnymi za to są SANIKOM 

oraz Wydział Infrastruktury Miejskiej i Ochrony Środowiska.

Radnej Z. Kolat:

1. Placem zarządza SANIKOM i w najbliższym czasie będziemy chcieli podjąć działania aby 
zmienić jego wizerunek.

2. W najbliższym  czasie  chcemy  ogłosić  przetargi  na  wszystkie  zaplanowanie  inwestycje; 
pierwsze otwarcia ofert będą już na początku kwietnia; w miarę postępu będą na Komisje 
docierały informacje w tej sprawie.

3. Budynki remontowane podnoszą swoją wartość i mieszkania sprzedawane są po droższych 
cenach.

4. W momencie, kiedy ruszy remont ul. Karola Miarki niewykluczone, że te obostrzenia i tak 
będą  musiały  zostać  na  jakiś  czas  zniesione.  Niemniej  uważa,  że  obecny  system  się 
sprawdzał, a w kierunku policji kierowane były prośby, aby dostawcom przyjeżdżającym
z dużych odległości umożliwiać rozładunek poza wyznaczonymi godzinami.

5. Chcemy podjąć działania w tym zakresie.

Radny Józef Gorczyca:

1. Jest  przeciwny odławianiu  psów.  Mieszkańcy sytuację  dodatkowo utrudniają  nie  dbając
o własne zwierzęta.  Nawiązana jest  współpraca z  firmą,  która ma pomóc w tej  sprawie
i jeżeli sytuacja w najbliższym czasie nie ulegnie poprawie, to może temat odławiania psów 
będzie musiał powrócić.



2. Wszystkie dziury chcemy załatać i zaczniemy od tych największych, czekamy jednak na 
wyklarowanie się pogody.

3. Pytanie zapisał, nie będzie publicznie się o tym wypowiadał.

Radny Zbigniew Nagórny:

1. Rada w grudniu podjęła  decyzje,  które  ukierunkowały działania  organu wykonawczego;
w roku  bieżącym  będzie  wykonywana  jedynie  dokumentacja,  a  w  pierwszej  kolejności 
zlewnia biegnąca wzdłuż ul. T. Kościuszki.

2. Pojawiają się liczne pomysły; w dniu 26 marca br. odbędzie się kolejne spotkanie zespołu
i  poszerzony  zostanie  on  o  fachowców z  gospodarki  wodnej  i  pracowników starostwa;
do jesieni zostaną wypracowane konkretne wnioski.

3. Rada w grudniu podjęła  decyzje,  które  ukierunkowały działania  organu wykonawczego;
w roku  bieżącym  będzie  wykonywana  jedynie  dokumentacja,  a  w  pierwszej  kolejności 
zlewnia biegnąca wzdłuż ul. T. Kościuszki.

Ad. 8.   Informacja Przewodniczącej Rady Miejskiej o pracy między Sesjami  

Wiceprzewodniczący RM Andrzej Jasiński przestawił informację o pracy między Sesjami, która 
stanowi zał. Nr 5 do protokołu.

Ad. 9.    Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie utworzenia jednostki budżetowej   
pod nazwą Miejskie Centrum Kultury Fizycznej w Kamiennej Górze

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pan Janusz Graczyk 
– zał. Nr 6 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIV/225/09  zmieniającą uchwałę
w  sprawie  utworzenia  jednostki  budżetowej  pod  nazwą  Miejskie  Centrum  Kultury  Fizycznej
w Kamiennej Górze.

Ad.  10.  Podjęcie  uchwały  w sprawie ustalenia  regulaminu określającego wysokość stawek
oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom  dodatków:  za  wysługę  lat, 
motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz  szczegółowy  sposób  obliczania 
wynagrodzenia nauczycieli za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych zastępstw

Projekt uchwały przedstawił Kierownik Wydziału Edukacji, Kultury i Sportu Pan Janusz Graczyk 
– zał. Nr 7 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIV/226/09 w sprawie ustalenia 
regulaminu określającego wysokość stawek oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom 



dodatków:  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz  szczegółowy 
sposób obliczania wynagrodzenia nauczycieli za godziny ponadwymiarowe i za godziny doraźnych 
zastępstw.

Przewodnicząca RM ogłosiła 5-min. przerwę. 

Ad.  11.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  utworzenia  obwodów  głosowania  w  szpitalach
dla przeprowadzenia głosowania w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego w dniu
7 czerwca 2009 r.

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Pan Arkadiusz Wileński – zał. Nr 8 do protokołu.

Radny  J.  Gorczyca  zapytał,  czy  te  dwa  obwody  w  szpitalach  muszą  być  za  każdym  razem 
tworzone od nowa, czy nie można by było podjąć jednej uchwały na stałe?

Sekretarz Miasta wyjaśnił, iż na terenie miasta utworzonych jest 12 stałych obwodów głosowania, 
a obwody w szpitalach muszą być tworzone za każdym razem oddzielnie,  gdyż ich utworzenie 
zależy od ilości osób przebywających w placówce w danym terminie.

Radny H. Różański dodał, iż w uchwale za każdym razem jest inna informacja o tym, jakie to są 
wybory oraz przez kogo zostały zarządzone.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę 
Nr XXXIV/227/09 w sprawie utworzenia obwodów głosowania w szpitalach dla przeprowadzenia 
głosowania w wyborach posłów do Parlamentu Europejskiego w dniu 7 czerwca 2009 r.

Ad. 12. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miejską 
Kamienna Góra do przedsięwzięcia  dotyczącego  wspólnej  budowy wodociągu zasilającego 
cmentarz komunalny przy ul. Wałbrzyskiej położony na terenie Gminy Miejskiej Kamienna 
Góra oraz miejscowość Ptaszków położoną na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra

Projekt uchwały przedstawił Sekretarz Miasta Pan Arkadiusz Wileński – zał. Nr 9 do protokołu.

Radna B. Krawiec  zapytała, czy w zapisie w treści uchwały zamiast „Gmina” nie powinno być 
„Gmina Wiejska”?

Radny H. Różański  powiedział,  że do określenia gminy wiejskiej  używa się terminu „gmina”,
co potwierdził Sekretarz Miasta.

Radny  Z.  Nagórny  zapytał,  czy  wiadomo  już  wstępnie  jakie  będą  koszty  wynikające  z  tego 
porozumienia?

Sekretarz  Miasta  odpowiedział,  że  ogólnie  będzie  to  kwota  190.000 zł.,  z  czego 1/3  pokryje 
Gmina Miejska Kamienna Góra

Na salę obrad powrócił Wiceprzewodniczący RM Andrzej Mankiewicz.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę 



Nr XXXIV/228/09 w sprawie wyrażenia zgody na przystąpienie przez Gminę Miejską Kamienna 
Góra  do  przedsięwzięcia  dotyczącego  wspólnej  budowy  wodociągu  zasilającego  cmentarz 
komunalny  przy  ul.  Wałbrzyskiej  położony  na  terenie  Gminy  Miejskiej  Kamienna  Góra
oraz miejscowość Ptaszków położoną na terenie Gminy Miejskiej Kamienna Góra.

Ad.  13.  Podjęcie  uchwały  zmieniającej  uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  miasta 
Kamienna Góra na 2009 rok

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 10 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIV/229/09 zmieniającą uchwałę
w sprawie uchwalenia budżetu miasta Kamienna Góra na 2009 rok.

Ad. 14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Kamienna Góra na 2009 rok

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta  Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 11
do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie,  tj.  przy  21  głosach  „za”  podjęła Uchwałę  Nr XXXIV/230/09 w  sprawie  zmian
w budżecie miasta Kamienna Góra na 2009 rok.

Ad.  15.  Podjęcie  uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  pożyczek  w  WFOŚiGW oraz  kredytów 
bankowych

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Miasta Pani Iwona Pazgan – zał. Nr 12 do 
protokołu.

Radny Z. Nagórny zapytał o łączny koszt budowy boiska ORLIKm jaki mamy mieć wkład własny 
i czy obecna propozycja różni się od pierwotnego projektu?

Skarbnik  Miasta  odpowiedziała,  że  wkład  własny  wynosić  będzie  600.000  zł.  i  nie  zostały 
wprowadzone żadne zmiany.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego Rada Miejska w Kamiennej Górze jednogłośnie, tj. przy 21 głosach „za” podjęła Uchwałę 
Nr XXXIV/231/09 w sprawie zaciągnięcia pożyczek w WFOŚiGW oraz kredytów bankowych.



Ad. 16. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania Pana Antoniego Nosowicza do 
usunięcia  naruszenia  interesu  prawnego  uchwałą  w  sprawie  rozpatrzenia  skargi  Pana 
Antoniego Nosowicza na działalność Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca RM – zał. Nr 13 do protokołu.

Radny  A.  Grzyb  wyraził  zdanie,  że  skargi  Pana  A.  Nosowicza  są  prywatną  sprawą  jego
i wspólnoty mieszkaniowej i powinny być rozpatrywane w sądzie cywilnym.

Radca Prawny RM poinformował, iż radny ma zupełną rację, niemniej była to skarga również na 
BM i Rada musiała ją rozpatrzyć. Skarga została w styczniu odrzucona przez RM, a w następstwie 
tego skarżący złożył  wezwanie do usunięcia naruszenia interesu prawnego. Przewodnicząca RM 
zwróciła się następnie do Pana A. Nosowicza z wezwaniem do usunięcia braków w wezwaniu, na 
co nie została udzielona odpowiedź. Procedura w dalszej kolejności zmusza RM do podjęcia tej 
właśnie uchwały w sprawie rozpatrzenia wezwania skarżącego.

W związku z tym, iż nie było więcej pytań Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie, w wyniku 
którego Rada Miejska w Kamiennej Górze przy 20 głosach „za”, 0 „przeciw” i 1 „wstrzymującym 
się”  podjęła  Uchwałę  Nr  XXXIV/232/09  w  sprawie  rozpatrzenia  wezwania  Pana  Antoniego 
Nosowicza do usunięcia naruszenia interesu prawnego uchwałą w sprawie rozpatrzenia skargi Pana 
Antoniego Nosowicza na działalność Burmistrza Miasta Kamiennej Góry.

Salę obrad opuściła radna B. Pawlukiewicz.

Ad.  17.  Podęcie  uchwały  w  sprawie  zasad  i  trybu  postępowania,  udzielania  i  rozliczania 
dotacji  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytku 
wpisanym do rejestru zabytków

Projekt uchwały z autopoprawką przedstawił Sekretarz Miasta – zał. Nr 14 do protokołu.

Nikt z radnych nie wniósł  zapytań ani uwag do przedstawionego projektu uchwały,  w związku
z czym Przewodnicząca RM zarządziła głosowanie.

Przewodnicząca RM stwierdziła,  iż  w wyniku  głosowania  Rada  Miejska  w Kamiennej  Górze 
jednogłośnie, tj. przy 20 głosach „za” podjęła Uchwałę Nr XXXIV/233/09 w sprawie zasad i trybu 
postępowania, udzielania i rozliczania  dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 
budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków.

Ad.  18.  Sprawozdanie  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Kamiennej  Górze
z przeprowadzonej kontroli dotyczącej realizacji  inwestycji Gminy Miejskiej w Kamiennej 
Górze w 2008 r.

Sprawozdanie Komisji oraz wnioski końcowe przedstawił radny H. Różański – zał. Nr 15 i 16 do 
protokołu.  Podziękował  również  za  współpracę  Skarbnik  Miasta  Pani  Iwonie  Pazgan
oraz Kierownikowi Wydziału Zamówień Publicznych, Inwestycji i Funduszy Zewnętrznych Panu 
Dariuszowi Adamczykowi.



Ad. 19. Sprawy różne

W sprawach różnych głos zabrał radny R. Ostrowski – zał. Nr 17 do protokołu.

Ad. 20. Zamknięcie Sesji

Po wyczerpaniu  porządku obrad Przewodnicząca  Rady zamknęła  XXXIV Sesję Rady Miejskiej
w Kamiennej Górze w dniu 25 marca 2009 r.

Protokołowała:
Katarzyna Poręba-Plasło Przewodnicząca Rady
         /-/ Małgorzata Krzyszkowska


